
Rijesena  jedna  cetrvrtina
zatjeva za povrat imovine
Sarajevo, 29. maj 2001. godine  Prema statistickim podacima za
mjesec april koje su danas objavile organizacije ukljucene u
Plan  implementacije  imovinskih  zakona  (UNHCR,  OSCE,  OHR,
UNMIBH  i  Komisija  za  imovinske  zahtjeve),  25%  podnesenih
imovinskih zahtjeva je rezultiralo povratom imovine, dok su
odluke donesene u 50% slucajeva.

Ovi  rezultati  predstavljaju  vaznu  tacku  u  implementaciji
imovinskih  zakona  u  Bosni  i  Hercegovini.  Od  usvajanja
imovinskih zakona, u Federaciji je 43.266 porodica bilo u
prilici da uzme kljuceve svojih predratnih domova, u Republici
Srpskoj 19.332, te 1433 u Distriktu Brcko.

Medjutim,  u  prva  cetiri  mjeseca  2001.  godine  stopa  rasta
dinamike  implementacije  nije  bila  na  prihvatljivom  nivou.
Razocaravajuci  je  podatak  da  se  stopa  rasta  dinamike
implementacije u Republici Srpskoj smanjila sa 2% u martu na
1% u aprilu, sto predstavlja prosjecnu mjesecnu stopu rasta
manju od 1% u 2001. godine. Ovo kasnjenje u implementaciji
dovodi do patnji i frustracije posebno u Banja Luci, gdje
nekoliko  stotina  porodica  koje  nisu  napustale  teritoriju
opstine jos uvijek nije u mogucnosti izvrsiti povrat svojih
predratnih  domova.  Dinamika  imih  domova.  Dinamika
implementacije u Federaciji u ovom periodu se povecavala brze
nego u Republici Srpskoj, medjutim stopa rasta je i dalje
spora, odnosno nije jos dosegla 2%.

Dinamika implementacije je narocito niska u nekim opstinama
istocne  Republike  Srpske  i  podrucjima  kantona  7.  i  10.  u
Federaciji.  Kako  bi  se  postigli  konkretni  rezultati  prije
isteka 2001. godine, lokalni organi vlasti u oba entiteta ce u
znacajnijoj  mjeri  morati  ubrzati  dinamiku  implementacije
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imovinskih zakona, narocito u podrucjima u kojima do danas
nije bilo veceg napretka. Organi vlasti u opstinama sa malim
brojem  podnesenih  zahtjeva  bi  takodje  trebali  u  narednih
nekoliko mjeseci poceti sa aktivnostima na zavrsetku procesa
povrata imovine, kako bi se resursi mogli preusmjeriti na
urede sa vecim brojem nerijesenih zahtjeva.


